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Predmet: IZVJEŠTAJ O RADU GRADONAČELNIKA  

 

Poštovane vijećnice, poštovani vijećnici Gradskog vijeća Grada Delnica, odredbom članka 62. 

Statuta Grada Delnica ("Službene novine Primorsko-goranske županije" 28/09, 41/09, 11/13, 

20/13-pročišćeni tekst) propisana je obveza da Gradonačelnik dva puta godišnje podnosi 

polugodišnje izvješće o svom radu i to do 31. ožujka tekuće godine za razdoblje srpanj-

prosinac prethodne godine i do 30. rujna, za razdoblje siječanj-lipanj tekuće godine. 

Slijedom navedenog,  podnosim vam izvješće o najvažnijim aktivnostima i pitanjima kojima 

sam se bavio u izvještajnom razdoblju od 01. srpnja do 31. prosinca 2014. godine. 

 

Kao što vam je poznato, temeljna problematika kojom sam se bavio na početku izvještajnog 

razdoblja, odnosila se na financijsku konsolidaciju i restrukturiranje Turističkog ureda 

Turističke zajednice Grada Delnica, a kao posljedica mnogih nesređenih odnosa, 

nepodmirenih dospjelih financijskih obveza te neprihvatljivo visokih administrativnih 

troškova sustava. U tom smislu su održane brojne sjednice Turističkog vijeća, Skupštine TZ-

a, a donesene su i odluke koje su za posljedicu imale poslovno uvjetovane otkaze za dvije 

zaposlenice. Posljedično navedenom, po jednom otkazu je pokrenut i radni spor, no moja je 

procjerna da ne postoje razlozi koji bi doveli u pitanje opravdanast a time i legitimnost 

donesene odluke. S obzirom na takvu situaciju i činjenicu da u sustavu sada radi samo jedna 

zaposlenica (direktorica Turističkog ureda), uz opravdana pozitivna očekivanja svih članica 

Turističke zajednice, poslovanje je bilo otežano no pokazalo je konkretne pomake u 

pozitivnom smislu, što je prepoznato i podržano i kroz donošenje poslovno-financijskih 

planova poslovanja za ovu godinu.  
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Naravno da su glavna tema u operativnom smislu bili radovi na sanaciji Supilove ulice, 1.A 

faze od Lujzijane do pizzerije Škorpion i 1.B. faze, od pizzerije Škorpion do “ribarnice” kod 

bivšeg kina Rubicon. 

1 A i 1. B. faza su dužine cca 850 matara, tako da za 2. fazu ostaje još cca 900 metara. 

Projekt je bio vrlo zahtjevan a obuhvaćao je izgradnju kolektora za fekalnu odvodnju s  

priključcima, oborinsku odvodnju, sanaciju javne rasvjete, pripremu za postavljanje semafora 

na križanju Supilove ulice i Prolaza Hrvatskih šuma, uređenje pješačke zone sa parkiralištima, 

kao i uređenje vozne plohe Supilove ulice. Naravno, 1.A faza je obuhvatila i uređenje novog 

trga na početku Supilove, sa fontanom i cvjetnjakom. Na kraju, cijeli projekt je zaokružen i 

uređenjem parkirališne zone ispred Hotela Risnjak što je svakako imalo veliki i operativni, ali 

i vizualni značaj za hotel, kao i novootvoreni trgovačji centar LIDL-a.  

Ukupna vrijednost radova 1. faze bila je podijeljena na iznos od 13.000.000,00 kn koje je 

financirao Komunalac vodoopskrba i odvodnja d.o.o. Delnice, dok je Grad u investiciji 

sudjelovao sa 2.700.000,00 kn. Budući je 1. A faza, što se tiče novog trga, nogostupa, 

parkirališta i vozne plohe, financirana i kao projekt mjere IPARD, nakon izvršenog pregleda i 

danog odobrenja, povrat sredstava po toj osnovi moguće je očekivati ovoga ljeta. Vraćena 

sredstva će se morati koristiti za zatvaranje kredita koji je uz odobrenje Ministrstva financija i 

ovog visokog doma, dogovoren preko HABOR-a., kao uvjeta bez kojeg je nemoguće završiti 

investiciju. Ukupan iznos kredita je 12.000.000,00 kn od kojeg će 5.000.000,00 kn služiti za 

plaćanje radova u 2014. godini, a ostatak za završetak radova u ovoj godini.  

Izvođači radova u 1. A i 1. B. fazi su bili Komunalac vodoopskrba i odvodnja iz Delnica, 

Vodotehnika iz Zagreba, Goran Graditeljstvo iz Delnica, Arkada iz Duge Rese, Finvest 

Graditeljstvo iz Prezida, Fanjak-građevinski obrt iz Karlovca, Iskopi i transpotri Belobrajdić 

iz Delnica, Elektroinstalaterski obrt Šporčić iz Brod Moravica, dok je projektant bio 

Geoprojekt iz Opatije a nadzorni organi 3 D Plan Kurbanović iz Rijeke i Komodel iz Delnica. 

Svjesni svih problema koji su nastali kao posljedica vrlo složenih radova u tom djelu 

Supilove, Grad je sve poslovne subjekte na trasi dionice oslobodio od obveze plaćanja 

komunalne naknade za vrijeme trajanja radova budući je bilo evidentno da su isti uvelike 

utjecali na znatno smanjenje obima poslovanja a time i na prihod od obavljanja djelatnosti. 

 

U Županiji, u nazočnosti župana Zlatka Komadine sa suradnicima, izvršitelja oporuke iza pok. 

Jenet Majnarich gospodina Vilim Smiljanića i predstavnika Grada, u kolovozu je održan  

sastanak gdje su prezentirani projekti koje podržavaju i izvršitelji oporuke, kao posljednju 

volju pokojne Jenet Majnarich. Prezentiran je projekt preseljenja Narodne knjižnice i 

čitaonice Grada Delnica u bivši Dom oružanih snaga Republike Hrvatske, koji bi se u tom 

smislu uredio kako bi sadržajno, koncepcijski, organizacijski i na svaki drugi način odgovarao 

modernim potrebama jedne takve ustanove i svim njenim korisnicima. Nastavno je 

prezentiran i projekt uređenje prve pučke škole Grada Delnica, odnosno bivše Šumarske 

škole, u Etnografski muzej Grada, koji bi mogao biti i jedinstven prostor navedene namjene 

za sve ostale lokalne samouprave Gorskog kotara. Županija je podržala prezentirane projekte i 

preuzela obvezu financiranja projektne dokumentacije za oba projekta, do ishođenja 

građevinske dozvole, u ukupnom iznosu od 120.000,00 kn, a izvršitelji oporuke bi pratili 

sufinanciranje udjela Grada kao obveze na natječaju za europska sredstva ili odgovarajućem 
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kojeg će raspisati nadležno ministarstvo. U tom smislu je i potpisan trojni sporazum kojim su 

definirani projekti te obveze kako Županije tako i izvršitelja oporuke. 

 

U provedbi projekata obnovljivih izvora energije, kao i energetske učinkovitosti, Grad se 

kandidirao na dva natječaja, i to za zamjenu kotla na lož ulje kotlom na pelete u upravnoj 

zgradi, na kojem smo uspjeli, te smo preko Ministarstva regionalnog tazvoja i fondova 

europske unije ostvarili pravo na besplatan kotao na pelete koji je instaliran prije početka 

sezone grijanja i koji je u energetskom smislu već u kratkom vremenu potvrdio velike uštede, 

odnosno naglašenu energetsku učinkovitost! Troškovi koje smo imali su se odnosili na 

montažu peći i nabavu potrebnog materijala a ukupno su iznosili 70.018,75 kuna, dok je 

vrijednost peći 140.475,00 kuna. 

Nastavno, kroz program energetske učinkovitosti, kandidirali smo kompletnu sanaciju zgrade 

Radničkog doma i to krovišta, stolarije i termofasade. Radovi su sufinancirani preko Fonda za 

zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost na način da je Fond financirao 60% opravdanih 

troškova a Grad 40% posto. To znači da je Grad od ukupnog iznosa opravdanih troškova 

sanacije, koji je iznosio 1.181.037,06 kuna, financirao 472.414,66 kuna a Fond 708.622,00 

kuna. 

Važno je napomenuti da se ulaganje apsolutno isplatilo budući se u prostoru Radničkog doma 

i za najhladnijih dana može sjediti bez kaputa i jakni a troškovi zagrijavanja su evidentno 

manji jer je za zagrijavanje dvorane potrebno svega dva sata grijanja! Na kraju, no ne i manje 

važno, valja reči da je zgrada Radničkog doma dobila sasvim novi, vrlo atraktivan izgled i da 

je cijeli dio grada oko njega poprimio bitno drugačiju vizuru, na ponos svih građana, ali i 

cijelog Grada! 

 

Budući je Radnički dom odavno bio prostor i za okupljanje delničke i goranske mladeži, 

podrumski prostori Radničkog doma su nakon provedenog javnog natječaja preuređeni u 

disko klub koji je svoja vrata otvorio u drugoj polovici rujna prošle godine. U rješavanju 

međusobnih odnosa, budući Grad nije imao sredstava za sve one nužne građevinsko-obrtničke 

radove uređenja, sa zakupoprimcem je dogovoreno da će se ulaganje koje bi morao financirati 

Grad, kao vlasnik prostora, kompenzirati sa mjesečnim iznosom najamnine. Smatram da je to,  

apsolutno prihvatljiv model koji je omogućio realizaciju poslovnog ulaganja investitora a 

Grad je na taj način omogućio mladima prostor za zabavu i druženje. 

Ukupna vrijednost radova, prema ugovoru, koji bi teretili Grad je iznosila 487.500,00 kuna, a 

mjesečni najam je ugovoren u iznosu od 8.125,00 kuna. 

 

S obzirom da je prošle godine donesen i novi Zakon o socijalnoj skrbi, koji je na bitno 

drugačijim osnovama definirao pojedine socijalne statuse i ostvarivanje prava po toj osnovi, 

Gradsko vijeće Grada Delnica je donijelo i novu Odluku o socijalnoj skrbi, što je poštovanim 

vijećnicama i vijećnicima poznato. 

Nastavno, na podlozi novog Zakona o socijalnoj skrbi, u cijelosti je redizajnirana organizacija 

usluge gerontodomačica pa su jedino naš Grad i Grad Vrbovsko u cijelosti ispunili propisane 

uvjete za obavljanje te prevažne djelatnosti. Rezultat takvog odnosa ima za posljedicu i 

širenje servisa, tako da naša Udruga Ž.A.R., preko koje se vrši ova djelatvost,  uslugu vrši i na 

području Općine Skrad, Brod Moravica, Lokava i Mrkoplja, a u najavi je da bi u najskorije 
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vrijeme preuzeli i Općinu Fužine. Ovo je potvreda da servis radi dobro, da je to usluga koja 

nema alternative i da je takav način organiziranja usuge prema korisnicima na području 

drugih jedinica lokalnih samouprava na tragu racionalnog i troškovno opravdanog ponašanja 

kada već postoji ustrojena i kvalitetno organizirana služba koja taj posao može odraditi, prije 

svega, na veliko zadovoljstvio svih korisnika, a s druge strane osobe koje su to radile prije 

zakonskih promjena nisu ostale bez posla. 

 

Vezano za još uvijek otvorenu, nerješenu problematiku prekomjerne buke koju trpe stanovnici 

Zalesine, a koja dolazi s vijadukta Zalesina, u dva navrata sam razgovarao s odgovornim 

osobama iz Uprave Autoceste Rijaka-Zagreb, kojima sam prenio negodovanje stanovnika i 

predugo trpljenje, no na žalost njihov odgovor je bio da su upoznati s problemom, da vijadukt 

Zalesina spada u jedan od prvih pet prioriteta po tom pitanju, no da zbog ograničenih 

financijskih sredstana nije realno očekivati da bi se taj problem mogao rješiti u ovoj godini, 

već u 2016. godini. U svakom slučaju to je tema koja zaslužuje posebnu pozornost pa ću u 

tom smislu odgovorne u ARZ-u podsjećati na dana obećanja jer doista je više no neugodno 

živjeti u neposrednoj blizini tog ovjekta, naročito od proljeća kada poćinje pojačani promet pa 

sve do kraja ljeta, a buka od kamiona i šlepera je svakodnevna, bez obzira na godišnje doba. 

 

Prošloga ljeta u Gradu je održan i sastanak sa saborskim zastupnikom romske nacionalne 

manjine Veljkom Kajtazijem, a tema sastanka je bio položaj i uvjeti života romske zajednice 

na području Grada. Svjesni složenosti problema koji impliciraju i mnoge druge odnose i 

probleme, naročito na području kupske doline, problem rješavanja te populacije neće biti 

moguć bez uključivanja šire društvene zajednice, naročito države. Taj problem naročito 

naglašava i činjenica da romske zajednice na području Grada zapravo i nema budući su se 

samo tri člana deklarirali kao pripadnici romske nacionalne manjine, dog su svi ostali 

deklarirani Hrvati. U tom smislu je zaključeno da suštinskog problema zajednice zapravo 

nema budući ona kao takva i ne postoji, no duboko smo svjesni činjenice da stvarni 

predstavnici te zajednice žive na području brodske doline, da većinu djece u osnovnoj školi 

Fran Krsto Frankopan u Brodu na Kupi čine djeca te zajednice, da su sve obitelji na tom 

području zaposjele zemljište u nečijem vlasništvu, da je dio tog zemljišta u povratu, i to na 

temelju već pravomoćnih i izvršnih rješenja o povratu, da se nalaze na području koje je 

turistički-rekreativno vrlo atraktivno u smislu poduzetničkih aktivnosti,  što sve skupa 

situaciju samo komplicira jer se radi o živim ljudima koji su tamo desetlječima a koje 

nesumnjivo na neki način treba riješiti, na njihovo zadovoljstvo, ali i zadovoljstvo okolnog 

stanovništva brodske doline. 

 

Tijekom ljeta, jedno od glavnih kulturnih događanja svako je bio prošlogodišnji Kotar fest 

koji je kroz nekoliko predstava i radionica na otvorenom itekako podigao kulturnu razinu 

događanja u Gradu. Podsjetit ću da su naši sugrađani uživali i predstavama Pekel na zemlji, 

(Filip Eldan, Nikša Eldan i Nino Pavleković), Kobajagi donijela me roda (Zijah Sokolović), 

Partija remija (Teatar u gostima), Minhauzen (Vili Matula);  

 

Uz sve peripetije, odustajanja, beskrajnu komunikaciju i pokušaje uvjeravanja u ispravnost i 

potrebu izgradnje, prošlog ljeta je ipak započela gradanja trgovačkog centra LIDL, a svečano 
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otvorenje je bilo u 12. mjesecu. Pored najvažnijeg razloga, a to su konkurentnost i prihvatljive 

cijene kao i kvaliteta proizvoda, što prije svega ide u prilog svim našim stanovnicima, novo 

uređeni prostor je je bitno promjenio vizuru i urbanu komponentu Grada na toj zapadnoj-

riječkoj strani, što siguran sam veseli svakog ozbiljnog i objektivnog stanovnika našeg Grada. 

 

Tijekom ljeta je u prostoru Turističke zajednice Grada Delnica, kao drugi u Primorsko-

goranskoj županiji te osmi u Hrvatskoj, otvoren Centar za informiranje i prevenciju grada 

Delnica. Inicijatori osnivanja ovog tijela bili su Grad Delnice i Policijska postaja Delnice, a 

temeljni cilj rada Centra je prevencija bilo kojeg oblika kriminaliteta, odnosno uklanjanje 

uzroka i uvjeta koji pogoduju počinjenju kažnjivih radnji. No, uz ovaj središnji cilj CIP 

Delnice kroz svoj će rad obuhvatiti i brojna druga područja djelatnosti, od komunalnog reda i 

socijalne skrbi, do školstva, turizma i ekologije, a sve s ciljem da se stvore uvjeti za što 

ugodniji i sigurniji život u zajednici. Da bi se ovako zamišljen projekt realizirao, osmišljen je 

način rada koji se temelji na dobrovoljnim dežurstvima koja provode predstavnici 16 

institucija i udruga koji se izmjenjuju u svakodnevnim, uglavnom poslijepodnevnim 

dežurstvima tijekom kojih su na raspolaganju zanteresiranima, bilo da im direktno odgovaraju 

na upite, ili pak omogućavaju kontakt s onima koji na traženo pitanje mogu dati adekvatan 

odgovor. Ovakav institucionalni oblik rada mnogima je još stran i nepoznat, no uvjereni smo 

da će i on donijeti željene rezultate, za što je sigurno potrebno i vrijeme prilagodbe, prije 

svega građana korisnika. 

  

Na jesen smo imali veliku čast i zadovoljstvo prisustvovati mnogim događanjima u čast 

obilježavanja 140-e obljetnice osnutka Narodne knjižnice i čitaonice Grada Delnica. Ta 

obljetnica samo potvrđuje da su Delničani i Gorani već u davnoj prošlosti izražavali svoju 

potrebu za kulturnim uzdizanjem, za stjecanjem novih znanja i informacija, za druženjem na 

mjestu koje je bilo daleko više od same čitaonice. Potreba za jednom takvom ustanovom 

nikada neće biti upitna i Grad će učiniti sve da se za takvu djelatnost stvore uvjeti, uz 

uvažavanje i prećenje novih tehnoloških trendova i postignuća u toj djelatnosti, koji će 

omugućiti njen dugogodišnji prosperitet i kontinuitet na zadovoljstvo svih njenih korisnika. U 

tom smislu su već poduzete i konkretne oaktivnosti koje su najkraće naznačene u djelu koji se 

odnosi na projekte vezane za ostavinu iza pok. Jenet Majnarich, dakle za preseljenje Knjižnice 

i čitaonice u prostor bivšeg Doma OS RH.  

 

Želeći podići kvalitetu elektroničke komunikacije na višu razinu, prije svega radi podizanja 

kvalitete turističke ponude, uz sufinanciranje Ministarstva turizma, na dva mjesta u Gradu 

(Lujzinska 47 i Trg 138. brigade HV 4) postavljeni su uređaji koji svim našim posjetiteljima 

omogućuju polusatni besplatni pristup internetu što je sasvim dovoljno za pristup najvažnijim 

informacijama koje su za goste bitne.  

Nastavno, na Petehovcu je postavljena kamera koja prenosi živu sluku Grada i njegove 

okolice, a što takođet treba dati bitan doprinos u prepoznavanju Grada kao poželjne turističko-

izletničke destinacije budući je kamera dostupna diljem svijeta putem internetske 

komunikacije. Ona omogućuje i stalne reklame zainteresiranima, koji i na taj način mogu 

popraviti i poboljšati informacije o sebi a time i svoju konkurentnost. 
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Smatrajući da je vrlo važno podići razinu komunikacije naših iznajmljivača, pogotovo što se 

tiče engleskog jezika, preko Turističke zajednice Grada Delnica je organiziran 60 satni tečaj 

engleskog jezika-razina A1, koji je obuhvatio 14 polaznika i koji je bio prilagođen 

djelatnostima u turizmu, a trajao je tri mjeseca. Sredstav su osigurana u iznosu od 15.000,00 

kuna putem Hrvatske turističke zajednice. Program je prihvaćem s velikim odobravanjem uz 

želju da se s istim nastavi.       

 

Prošle jeseni, nakon što je Gradsko vijeće Grada Delnica proglasilo 05. studeni Memorijalnim 

danom Gorskog kotara,  prvi puta je službeno obilježeno sjećanje na događaje vezane uz 05. 

sudenog 1991. kada su oslobođeni vojni objekti na području Grada, a ta sjećanja su trajno 

zabilježena u knjizi RAT U OAZI MIRA gospodina Antona Crnkovića, tadašnjeg zapovjednika 

policije, čija promocija je bila i centralno događanje svečanosti. Na svečanosti smo se 

podsjetili  nemjerljivog doprinosa kojeg su dali Gorani u naoružavanju Hrvatske, ali i  njihove 

odlučnosti i sposobnosti da su na ovim prostorima znali sačuvati mir i nedozvoliti razaranja 

kakvih smo bili svjedoci diljem Hrvatske tih godina. 

Inicijativa za proglašenjem tog dan memorajalnim upićena je i ostalim lokalnim samouravama 

na području Gorskog kotara, sa željom da obilježavanje toga dana doista bude izraz 

zajednišva i želje svih jedinica da se iskaže poštovanje i sjećanje na ta događanja i nemjerljiv 

dioprinos svih Gorana koji su u tome učestvovali. 

 

Posebno važne i intenzivne aktivnesti u izvještajnom razdoblju odnosile su se na zaštitu 

interesa Gorskog kotara a vezano za najavljivani prestanak važenja Zakona o brdsko 

planinskim područjima i promjene u Zakonu o regionalnom razvoju.. U tom smislu održani su 

brojni sastanci na kojima smo vrlo kritički i argumentirano pokušavali braniti interese 

Gorskog kotara.   

Upozorili smo na neprihvatljivost zakonodavnih prijedloga koji Gorski kotar dovode u 

neravnopravan i nekonkurentan položaj. Upravo konkurentnost i jednaki uvjeti privređivanja 

je ono što potiče na daljnje aktivnosti, to je jedini magnet koji će privući ulagače, investitore.  

Smatramo da Gorski kotar nema alternative, da temelji njegovog opstanka leže u šumi i drvu, 

kao i u konkurentnosti sadašnjih i budućih ulagača koji u tome trebaju naći motive svog 

dolaska i ostvarenja poduzetničkig aktivnosti. Svjesni smo i naše geoprometne prednosti, no 

to nije dovoljno da bi bili prepoznati i privlačni za ulagače. No, našim istupima smo pokušali 

naglasiti i specifičnost mikroregije Gorski kotar kroz njegovu nadmorsku visinu, gustoću 

naseljenosti, mikroklimatske uvjete, kao bitno otežavajuće čimbenike koji opterećuju život i 

poslovne aktivnosti na tom prostoru. U posljednje vrijeme sve smo češće slušali, a to je bilo 

naglašavano i na sastancima s predstavnicima resornog ministarstva, kao i na sastanku kod 

Premijera, da više moramo koristiti mogućnosti koje nude europski strukturni fondoni kao i 

pojedina ministrstva. To uopće nije upitno, no postavljam pitanje naše kreditne i likvidne 

sposobnosti u praćenju takvih projekata s obzirom na namjenjeni indeks razvijenosti i gubitak 

značajnih prihoda, a s druge strane postavljam također pitanje koliko će pomoći našoj 

konkurentnosti činjenica da kvalitetno uredimo poslovne zone, a u svemu ostalom će 

potencijalni investitori biti izjednačeni s onima koji će ulagati u primorskom, dalmatinskom 

ili ravničarskom djeklu zemlje gdje neće imati otežanih uvjeta rada i privređivanja! Ne treba 

se bojati i reći da u tom smislu postoji i dobra europska praksa u zemljama sa sličnim 



 

8 

 

otežanim uvjetima, a uostalom, priznavanje posebnog statusa otocima koji bez sumnje i 

zaslužuju, primjer je koji potvrđuje da regionalizam postoji i da ga treba poštivati i na našem 

primjeru. To je nešto za što ću se boriti svim silama i u tom smislu priželjkujem i očekujem 

podršku i jedinstvo svih kolega načelnika i gradonačelnika Gorskog kotara. Da smo ga imali 

ranije vjerojatno  nam se puno toga ne bi događalo. Na žalost to jedinstvo nije bilo iskazano 

na prosvjednom skupu koji je 19. studenog održan na Markovom trgu u Zagrebu, gdje smo na 

dostojanstven, civiliziran, kulturan i argumentiran način izrazili svoje nezadovoljstvo, gdje 

smo potpredsjednici Sabora, gospođi Dragici Zgrebec, predali peticiju koju su potpisali broji 

Gorani i kojom su izrazili svoje protivljenje zakonskimm prijedlozima koji će imati teške 

poljedice za budućnost Gorskog kotara a kioje već sada duboko osjećamo! 

Neki zlobnici će reči da je prekasno, no ja držim da još uvijek nije prekasno, bez obzira na 

sve, jer sve se može i promijeniti, samo je pitanje da li mi imamo dovoljno političke volje, 

želje, ali i snage da to učinimo! 

U tom smislu je 18. prosinca održan i sastanak u Ministarstvu regionalnog razvoja i fondova 

Europske unije, na kojem su bili prisutni i predstavnici Ministarstva poljoprivrede, Hrvatskih 

voda i Hrvatskih šuma, na kojem se raspravljalo o mogućim mjerama ublažavanja posljedica 

prema izmjenama Zakona o brdsko-planinskim područjima, ali i izmjanama Zakona o 

regionalnom razvoju! Dakle, iz ovoga se vidi da su djelomice prepoznate posljedice tih 

promjena i da se pokušavaju nači načini njihovog ublažavanja. 

N sastanku se razgovaralo da će se pri ministarstvu formirati poseban fond u iznosu od 16% 

poreza na dohodak a ta sredstava bi se mogla koristiti, na temelju gotovih projeklata, za 

kapitalna ulaganja, materijal i energiju. 

Nastavno, kao jedna od mjera je predloženo formiranje fonda za sufinaciranje europskih 

projekata, u iznosu od 1,5% . 

Razgovarano je o mogućnosti povećanja šumskog doprinosa sa 5% na 7.5%. 

Razgovarano je i o mogućnosti preuzimanja obveze troškova zimske službe ili 

kompenzacijski, ili preko Hrvatskih cesta, za što su zatraženi podaci o tim troškovima za 

posljednjih 5 godina ( zimska služba i održavanje nerazvrstanih sesta) kao i podaci o ukupnoj 

duljini nerazvrstanih cesta kojima gospodari svaka jedinica lokalne samouprave. 

Razgovaralo se i o projektima iz oblasti vodoprivrede koji bi bili financirani u iznosu od 

35.000.000,00 kn iz Švicarskog fonda. 

Na žalost, predložene mjere su za sada samo prijedlozi o kojima ćemo, nadam se ponovno 

razgovarati u najskorije vrijeme. 

S obzirom na sve navedeno i činjenicu da su sve JLS izgubile cca 23.000.000,00 kn 

nenamjenskih sredstava, koje je nemoguće nadomjestiti iz bilo kojih drugih izvora, a vidjeli 

mo koje su posljedice štednje u javnim potrabama, Koordinacija načelnika i gradonačelnika 

Gorskog kotara je zauzela jedinstven stav da se ide u izradu nacrta prijedloga Zakona o 

Gorskom kotaru kako bi se tim aktom Gorskim kotar prepoznao kao specifična mikroregija s 

naročito otegotnim uvjetima života i koji bi konkretnim olakšicama prepoznao stanovnike na 

tom područje kao i sve sadašnje i buduće poduzetnike, ali temeljem kojerg bi i JLS ostvarile 

pravo na naknadu za sve one infrastrukturne i gospodarske objekte koji presjecaju Gorski 

kotar a korist donose samo javnim poduzećima u čijem portfelju se nalaze. Ovaj projekt je u 

fazi izrade. 
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Krajem studenoga i u prosincu, po drugi puta je upriličena Delnička adventska bajka koja je, 

unatoč lošem vremenu, privukla brojne posjetitelje kao i domaće stanovništvo, a uz suradnju 

sa GSC-om i HŽ-om, Grad je organizirano posjetilo preko 1600 gostiju, čime su posebno 

zadovoljstvo iskazali domaći ugostitelji. Usporedbe radi, istu manifestaciju 2013. godine je 

organizirano posjetilo svega stotinjak putnika, što je potvrda da se radi o projektu koji ima 

svoj sadržaj i koji uz dodatne napore i zalaganje može prerasti u nešto što će biti  

prepoznatljivo puno šire i što mora donijeti korist Gradu i njegovim turističkim djelatnicima! 

 

Na kraju godine, svim starijim sugrađankama i sugrađanima su podjeljeni prigodni božićni 

paketi. 

 

U izvještajnom razdoblju je održano i pet sjedenica Gradskog vijeća Grada Delnica, a odluke 

koje su donijete uvaženim članicama i članovima Gradaskog vijeća su poznate.  

 

Na kraju, no ne i manje važno, u izvještajnom periodu je održano 38 radnih kolegija 

gradonačelnika a svi zapisnici se mogu pročitati na web portalu Grada. 

Također, osim u kolovozu, svakog petka je održana i emisija “Na kavi s gradonačelnikom” u 

kojima su građani informirani o mnogim aktualnostima a razgovaralo se i o brojnim drugim 

temama.  

 

Pored radnih sastanaka sa poduzetnicima, održao sam niz sastanaka sa stanovnicima Grada po 

najrazličitijim temama i problemima. 

 

Također, u izvještajnom razdoblju smo posjetili i svu novorođenu djecu. 

 

 S poštovanjem, 

 

 

 

GRADONAČELNIK 

 

Ivica Knežević, dipl. iur.  

 


